



တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်

လၢယုၤလံ ၂၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-84+187+D1

တီအူကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်- တၢ်ဒုးကဲထီၣ်, SAC ဟံးန့ၢ်ဆူၣ်တၢ် ဒီး ဒွဲၣ်အူထီၣ်သဝီဖိတဖုၣ်အဟံၣ် ဒီး UXO ပီၤဖးထီၣ်အယိ ဖိသးဖိခံၤ ဘၣ်သံဖဲ ဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၣ် (လၢဖျါတြၢ်အါရံၤ ဒီး လၢမးရှး ၂၀၂၄ နံၣ်)

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤ ပာ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢ ဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ် ဖဲလၢဖျါတြၢ်အါရံၤ ဒီး လၢမးရှး ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျါတြၢ်အါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သုးတဖုၣ်ဒီး တၢ်ဒိသဒါကမ္ပၢ်သုး (PDF) ဒီး ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) အသုးတဖုၣ် အဘၢၣ်စၢၤဖဲ အဘူးဒီး အ--- သဝီ, ထံဒုဟီၣ်ကဝီ, ဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ် ကျိၣ်သံခဲဒုဒီး သဝီဖိတဖုၣ်ယုၤအိၣ်လၢ ဟီၣ်ကဝီအဘူးတဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝံအလီၢ်ခဲ SAC သုးဖိတဖုၣ် ဟံးန့ၢ်ဆူၣ်သဝီဖိအတၢ်ဖိတၢ်လံာ်တဖုၣ် ဒ်အမ့ၢ် သိလုၣ်, သိလုၣ်ယီၣ်, တၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂၤတဖုၣ်ဒီး ဒွဲၣ်အူထီၣ်ဝဲ ဟံၣ် (၆၄) ဖျါန့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီဖိတဂၤ က့ၤဟံးက့ၤအသိၣ်လုၣ် အဆၢကတီၢ် SAC သုးတဖုၣ်ဖိၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. SAC သုးဖိတဖုၣ်မၤပျံၤမၤဖုးစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲလၢ တၢ်ဒုးမ့ၢ်ကဲထီၣ်တဘျီကဒီးန့ၣ် ကဒွဲၣ်အူ ထီၣ်သဝီဒိတဖျါလၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢ မးရှး ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် ဒီဖျါလၢ ကျိၣ်သံခဲလီၤလံာ်တၢ်ပာ်ထီၣ်ဒိဘၣ် (UXO) ပီၤဖးထီၣ်အယိ ဖိသးဖိခံၤလၢ အအိၣ်ဖဲ အ--- သဝီသံဝဲန့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီသဝီဖိတဖုၣ် တယာ်ဝဲလၢ ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်သးဖဲ လၢဖျါတြၢ်အါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အဆၢကတီၢ် SAC သုးဖိတဖုၣ်ခးလီၤ ကျိၣ်ဖးဒိၣ်သံခဲလီၤလံာ်တဖျါအံၤန့ၣ်လီၤ.¹

တၢ်ဒုးတၢ်ယၢဒီး တၢ်ဒွဲၣ်အူထီၣ်ဟံၣ်လၢ အ--- သဝီ, ထံဒုဟီၣ်ကဝီ

ဖဲလၢဖျါတြၢ်အါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဟါခီ ၃ န့ၣ်ရံၣ်သုၣ်သုၣ်န့ၣ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ခိၣ်သုးရ့ၣ် (IB) နီၣ်ဂံၢ် (၄၉) ယုၤဒီး SAC သုးရ့ၣ်အဂၤ [လၢတၢ်တသ့ၣ်ညါအီၤ] တဖုၣ် ဒီး တၢ်ဒိသဒါကမ္ပၢ်သုး (PDF) [တသ့ၣ်ညါသုးရ့ၣ်ဘၣ်] ပာ်ဖျါလိာ်သးဒီး ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သုးက့ၢ်နီၣ်ဂံၢ် (၂) ဒီး သုးရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဖဲ လၢမ့ၢ် ၂၀၂၄ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီပှၤမၤသ ကိးတၢ်တဂၤ ဖဲတီအူကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖုၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတၢ်ဘၣ်တၢ်တဖုၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖုၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၢ် ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ တၢ်ကွဲးရှုပုးအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရှုထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ဂံၢ် (၄) တဖဉ်အဘၢၣ်စၢၤဖဲ တၢ်လီၤလၢအဘူးလိၣ်သးဒီး အ--- သဝီ, ထံဒုဟီၣ်ကဝီ, ဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးလိၣ်သးအံၤ ကဲထီၣ်သးတံၢ်တၢ်သၢန့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖဉ် [IB နီၣ်ဂံၢ် (၄၉) ဒီး SAC သုးရၣ်အဂၤတဖဉ်လၢတၢ်တသ့ၣ်ညါအီၤဘၣ်] အံၤအိၣ်လၢ န့ၣ်ပုၤဒီးခိၣ်ဟီၣ်ကဝီ [မ့ၢ်ဝဲဟီၣ်ကဝီတခါလၢ SAC ပါအီၤလိၤလိၤ] န့ၣ်လီၤ. တချူးလၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ် PDF တဖဉ် ဟံၤလီၤသုးကလၢလၢအိၣ်ဆီလီၤသးတစီၢ်တလီၢ် ဖဲတၢ်လီၤလၢဘူးဒီး အ--- သဝီဒီးအိၣ်ဖဲန့ၣ်စ့ၤကိးသီန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ် KNLA သုးက့ နီၣ်ဂံၢ် (၂) ဒီး သုးရၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၄) သုးဖိတနီၤအိၣ်ဖဲ PDF သုးကလၢလၢအိၣ်ဆီလီၤသးတစီၢ်တလီၢ် တၢ်လီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ် သဝီဖိတဖဉ်အကျိၢ်ခံဒုဘၣ်ဒီး ကျိၣ်ဒီး သံဝဲန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လီၤကဝီသဝီဖိတနီၤလၢအအိၣ် အ--- သဝီတဖဉ် လဲၤဃ့ၢ်အိၣ်လၢစံၢ်လီၢ်, တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးလီၢ်, ဒီးကစၢ်ကလိလၢအအိၣ်ဘူးတဖဉ် လၢအဝဲၣ်သ့ၣ်အတၢ်တံၢ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီဖိတဖဉ်ဃ့ၢ်အဆၢကတီၢ် တစီၢ်ဃ့ၢ်တၢ်ဒီးအဝဲၣ်သ့ၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်.



တၢ်ဂီၤတဖဉ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဆၢအီၤလၢ လီၤကဝီသဝီဖိတဂၤလၢ အအိၣ်လၢ အ--- သဝီ, ထံဒုဟီၣ်ကဝီ, ဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူကီၢ်ရၣ် ဖဲလၢဖျါတြုၤအါရံၤ ၂၀၂၄ န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖဉ်အံၤဟံ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ လၢဖျါတြုၤအါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ န့ၣ် ဖဲ SAC သုးဖိတဖဉ်ဒီးလီၤကဝီသုးဖိၣ်စ့ၤကဲထီၣ်ဒါတၢ်တဖဉ်အဘၢၣ်စၢၤလၢ အဘူးဒီး အ--- သဝီအဆၢတီၢ် အ--- သဝီဖိအကျိၢ်ခံဒုဘၣ်ဒီးကျိၣ်ဒီးသံအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤလီၤကဝီသဝီဖိ)

တၢ်ဒုးပတုၢ်ကွံာ်ဖဲ ဟါခီ ၆ န့ၣ်ရံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ SAC သုးဖိတဖဉ်န့ၣ်လီၤလၢသဝီပူၤဒီး ခွဲၣ်အူထီၣ်ဝဲသဝီဖိတဖဉ် အဟံၣ် (၆၄) ဖျါအဃိ သဝီဖိတနီၤဘၣ်ဃ့ၢ်အိၣ်အသီတဘျီကဒီးလၢ တၢ်လီၤဘူးလၢအဘၢၣ်အဘၢန့ၣ်လီၤ. လၢသဝီပူၤဟံၣ်အိၣ်ဝဲအါန့ၢ်ဒီးအဖျါ (၁၀၀) န့ၣ်လီၤ. အချူးလၢအဝဲၣ်သ့ၣ်ခွဲၣ်အူထီၣ်သဝီဖိတဖဉ်အဟံၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ် အဝဲၣ်သ့ၣ်ဟံၤန့ၢ်ဆူတၢ်လၢအလိၣ်ဘၣ်လၢသဝီဖိတဖဉ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲၣ်သ့ၣ်ဟံၤန့ၢ်ဆူစ့ၤကိး သိလ့ၣ်ခံခိၣ်ဒီး သိလ့ၣ်ယီၣ် သါခိၣ်န့ၣ်လီၤ. သိလ့ၣ်တခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲအူဘ--- အသိလ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်သိလ့ၣ်ယီၣ်အကစၢ်ဒီး သိလ့ၣ်အဂၤတခိၣ်အကစၢ်န့ၣ် တၢ်တသ့ၣ်ညါအမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC ဃ့ၣ်သိလ့ၣ်ကစၢ်တဖဉ်လၢ အဝဲၣ်သ့ၣ်မ့ၢ်လီၢ်ကီၢ်က့ၤအသိလ့ၣ်န့ၣ် ကဘၣ်ဟ့ၣ်ဝဲ သိလ့ၣ်တခိၣ်န့ၣ် အကလီၢ်လွံၢ်ခံန့ၣ်လီၤ. အူဘ--- က့ၤဟံၣ်န့ၢ်က့ၤအသိလ့ၣ်ဘၣ်ဆၢ SAC သုးတဖဉ်ဖိၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ. [မ့ၢ်အူဘ--- အံၤ ဘၣ်တၢ်ပျါက့ၤအီၤလဲၤခါန့ၣ် KHRG တသ့ၣ်ညါစ့ၤကိးဘၣ်.] SAC သုးတဖဉ် မၤပျါမၤဖုးသဝီဖိတဖဉ်လၢ တၢ်ဒုးမ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးဆူညါ [လၢ SAC အသုးဒီး PDF/KNLA အဘၢၣ်စၢၤ] န့ၣ် အဝဲၣ်သ့ၣ်ကွဲၣ်အူထီၣ်သဝီဒီးတဖျါလၢန့ၣ်လီၤ.

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤသဝီဖိအါတက့ၢ် က့ၤအိၣ်က့ၤလၢအဝဲၣ်သ့ၣ်သဝီလံန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤန့ၣ် အဝဲၣ်သ့ၣ်က့ၤတ့ထီၣ်က့ၤအဟံၣ်တတန့ၢ်ဒီးဘၣ်အဃိ တက့ၤကဒါက့ၤဒီးဘၣ်ဒီး အဝဲၣ်သ့ၣ်အိၣ်လၢ အသကိး မ့ၢ်တမ့ၢ် အဘူးအတၢ်တဖဉ်အဟံၣ်အိၣ်လၢ သဝီအဂၤ

န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤလၢအဟံၣ်အူအိၣ်ထီၣ်ကွၢ်ဝဲတဖၣ် အိၣ်လၢအ--- သဝီပူၤဒီး တုၤထီၣ်ဟံၣ်ဒီး ဝၣ်လၢကအိၣ်တစီၢ်တလီၢ်အ
 ကိၢ်န့ၣ်လီၤ. KNLA ဟ့ၣ်နီၤလီၤအဝဲသ့ၣ် သ့ၣ်ဒီးဝၣ်တဖၣ်လၢ ကတုၢ်ထီၣ်ဟံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ယုၤတၢ်ပူၤပုၤတၢ်တီၢ်တီၢ်မၤ
 စၢၤတၢ်ကရၢ်ကရီ [အိၣ်လၢ ယုၤတၢ်ပူၤပုၤဝၢ် ပကိၢ်ကီၢ်ဒီအပူၤလၢ အအိၣ်ဘူးဒီးဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်] ဟ့ၣ်လီၤသဝီဖိတဖၣ် တလီၢ်ကိၢ်
 တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတနီၤလၢ အပၣ်ဃုာ်ဒီး ဟုၤသးဒီးသိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤဝဲန့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ သဝီဖိတဖၣ် တဒီး
 န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအဂ့ၢ်အဂၢၢ်နီၤတမံၤလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် တဒီးန့ၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီး တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ မ့တမ့ၢ်
 တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢ ကတုၢ်ထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အဟံၣ်လၢ တၢ်တီၢ်တီၢ်မၤစၢၤပူၤဂ့ၢ်ဝိတၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်ကရၢ်ကရီနီၤတဖု အအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်
 လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢကတုၢ်ထီၣ်က့ၢ်အဟံၣ်ဒီး ကစးထီၣ်က့ၢ်အတၢ်အိၣ်
 မူန့ၣ်လီၤ.

ခဲအံၤ [ဖဲလါယုၤလဲ ၂၀၂၄ နံၣ်] န့ၣ် တၢ်လီၢ်လၢအဘူးဒီး အ--- သဝီန့ၣ် PDF တၢ်လီၢ်လၢဘၣ်တၢ်တုၢ်ထီၣ်အိၣ် တစီၢ်တလီၢ်
 တအိၣ်လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၢ်အလီၢ် SAC ဟဲဆီလီၤအဝဲသ့ၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးလီၢ်တစီၢ်တလီၢ်လၢအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲဒီး အိၣ်ဒီး
 ဒၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အိၣ်ဖဲ လါဖျါတြုၤအါရံၤ ၂၄ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲအ--- သဝီ, ထံဒုဟံၣ်ကဝီ, ဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ် လီၤ.
 တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ဒုးကဲထီၣ် ဖဲလါဖျါတြုၤအါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် လၢ သုးဖိၣ်စုကဝဲထီၣ်ဒါတၢ်ဒီး SAC သုးအဘၢၣ်စၢၤ ဝံၤအလီၢ်ခံ SAC
 သုးဖိတဖၣ်ဒွဲအူထီၣ်ကွၢ် သဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

UXO ပီၤဖးထီၣ်လၢ အ--- သဝီ, ထံဒုဟီၣ်ကဝီ

ဖဲလါမးရှး ၂၁ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် ပိၣ်ခွါဖိခံၣ်လၢ အမံၤမ့ၢ် ဝုယၤလု (သးနံၣ်အိၣ် ၅ နံၣ်) ဒီး ကီခဲၣ်လု (သးနံၣ်အိၣ် ၈ နံၣ်) အိၣ်ဖဲ အ--- သဝီ ထံၣ်ဝဲ ကျိချံၣ်မ့ၢ်သၢ်လၢတၢ်ပီၤဖးထီၣ်ဒီးဘၣ် (UXO) တဖျါၣ်လၢ အ--- သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. [သဝီဖိတဖဉ်တယၢ်ဝဲလၢ UXO လၢအမ့ၢ်ကျိဖးဒိၣ်တဖျါၣ်အံၤ SAC ခးလီၤအီၤဖဲ တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဒီး PDF/KNLA သုးတဖဉ်အဘၢၣ်စၢၤဖဲ လါဖုၤတြူၤအါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ်လီၤ.] ဝုယၤလုဒီး ကီခဲၣ်လုၤဂဲၤလိၣ်ကွဲးဒီး ကျိဖးဒိၣ်ချံၣ်န့ၣ်ဒီး ပီၤဖးထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်လၢအပီၤဖးထီၣ်အံၤဘၣ် ဝုယၤလု အခိၣ်, အစုဆုၣ်, အခိၣ်ဆုၣ်, သးနံၣ်ပုၤဒီး အဟၢဖးအယိ သံဝဲတဘျီဃီန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ကီခဲၣ်လုန့ၣ်ဘၣ်ဒီးနးကလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. အခိၣ်လၢအဆုၣ်တကယၤတူၢ်ကွံာ်ဒီဒီဒီး ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီး အစုဆုၣ်ဒီး သးနံၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖဉ် လဲၤဆၢကီခဲၣ်လုၤလၢ တၢ်ဆါဟံၣ်အိၣ်လၢ စွါဝုၤလၢအအိၣ်ဖဲ န့ၣ်ပုၤဒီးခိၣ်ဟီၣ်ကဝီ [အိၣ်သ့ၣ်လီၤသး တၢ်ဒုးစၢၤဒီးသိၣ်လုၣ်ယီၣ်န့ၣ် တၢ်လဲၤကျဲကအိၣ်ခဲန့ၣ်ရံၣ်] ဘၣ်ဆၢ အဟးထီၣ်လၢသဝီဖဲပုၤကလဲၤဆၢအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်အဆါကတီၢ် အသံဝဲန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိတဖဉ် ရဲၣ်ကျဲမၤစၢၤ ဝုယၤလုဒီး ကီခဲၣ်လုၤအဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢ တၢ်ကရူၢ်လီၤက့ၤအဝဲသ့ၣ်ခံၣ်လၢအါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခဲ တၢ်တၢ်ခံန့ၣ် မတၢၤမၤတဟ့ၣ်ဖိသးခဲအဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖဉ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤနီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်ဖဲန့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲ မ့ၢ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖဉ်အံၤဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတမံၤမံၤန့ၣ် တၢ်တသ့ၣ်ညါအီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.





တပ်ဖွဲ့အဖွဲ့အား ဘဏ်တိုက်ခိုက်မှုအားလုံး လိုက်နာ ၂၀၂၄ နှစ်လ၊ သတိပေး တာဝန်အဖြစ် အဖွဲ့ သတိပေး၊ ထိခိုက်မှုကင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်ကော်မရှင်၊ တီအူ ကော်မရှင်ပူး အဖွဲ့အစည်းလေး ဖဲလဲမေးရူး ၂၁ သီ၊ ၂၀၂၄ နှစ်နှစ် ဝှေးယာလွဲ (သးနံအိန် ၅ နှစ်) ဒီး ကီခဲလွဲ (သးနံအိန် ၈ နှစ်)နှစ် ဖဲသုန် (၂) ဂါ အံ ထံပဲကရိုချံမျိုသုန်လဲတပိဖဲထီဒဲဘဏ် (UXO) တဖျုန်လဲသတိပူး ဒီး ဂဲလီကွဲအိအဲယိ ကျဲဖဲဒိန်ချံပိဖဲထီဒဲ ဒီး အဲသုန်ဘဏ်ဒဲသဲဒဲဒဲ နှစ်လီ. တပ်ဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းတကျိန် ပန်ဖျုထီပဲဝှေးယာလွဲလဲ အသံလဲ တပ်ကဲထီသးလီနီနီလီ. တပ်ဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းတကျိန် ပန်ဖျုထီပဲ ကီခဲလွဲလဲအဘဏ်ဒဲနဲနဲကလဲ ဒီဖျိုတပ်ဖွဲ့ထီပဲအဲဒီး အသံပဲ ပုလဲလဲအိအဲလဲ တပ်ဆဲဟံအဲဆဲကတီနီနီလီ. တပ်ဖွဲ့အဖွဲ့အစည်း အဖဲလဲနီ ပန်ဖျုထီပဲတပ်ဖွဲ့လဲလဲကတီသတိပေးတဖျုကရူဂ်လီ ဖဲသုန်ခဲ အသုန်ခိန်ပူးနီနီလီ. (တပ်ဖွဲ့- လီကတီသတိပေး)

ကညီဂ်ဝီခွဲယာ်ကရူဂ် (KHRG) အဂ်ဖျုန်ကိန်

ကညီဂ်ဝီခွဲယာ်ကရူဂ် (KHRG) အံဘဏ်တပ်ဖွဲ့အိန်ထီပဲအိအဲ ၁၉၉၂ နှစ် ဒီးမိုဝဲလီကတီကရဲသဘူတဖုလဲ အာန်လီ မဲတပ်လဲ ကမဲဂဲထီပဲပုဂံဝီခွဲယာ်အတပ်အိန်သး လဲကီပယီမိုထီပဲကလဲထံအပူးနီနီလီ. KHRG သိန်လီဝဲ လီကတီဒုသတိပေးတဖျု လဲကမဲနီနီမဲယါ တပ်မဲဘဏ်ဒီပုဟီခိန်ဖဲခွဲယာ်အဂ်အကျိန်နီနီလီ. KHRG ဘီးဘဏ်ရဲ လီတပ်ဂံတပ်ကျိတဖျုအံ ဒဲသီးကပ်ဖျုထီပဲလီကတီပူး ကမျိတဖျုအကလဲ, အတပ်တူဘဏ်ခိန်ဘဏ်, အတပ်ဘဏ် ယိန်ဘဏ်ဘို ဒီး အတပ်ထံပဲတပ်သးသုန်တဖျုနီနီလီ. နယုထံပဲသုန်ညါ ပတပ်မဲသုန်တဖျုပဲ www.khrgh.org အပူး သုဝဲနီနီလီ.